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Protokół nr XV/15 

sesji Rady Miejskiej Śmigla, odbytej dnia 29 grudnia 2015 r. o godz. 16:00 w sali 

sesyjnej Rady, w Urzędzie Miejskim Śmigla. 

 

 Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej Śmigla Wiesław 

Kasperski, który powitał radnych Rady Miejskiej Śmigla, Burmistrza Śmigla, zastępcę 

Burmistrza Śmigla, pracowników Urzędu, kierowników i dyrektorów jednostek podległych 

Gminie, sołtysów i przewodniczących Zarządów Osiedli, radcę prawnego, mieszkańców 

Gminy oraz przedstawicieli mediów.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że w sesji  uczestniczy 14 radnych, co pozwala na 

podejmowanie prawomocnych uchwał.  

Lista obecności radnych, zaproszonych gości i sołtysów z XV sesji Rady Miejskiej Śmigla 

stanowi załącznik nr 1 do protokołu.   

 

Ad.2. 

Przewodniczący Rady poinformował, że porządek obrad w stosownym terminie został 

radnym przekazany. 

 

Porządek sesji: 

 
1. Otwarcie sesji. 

2. Przedstawienie porządku sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z XIV sesji Rady Miejskiej Śmigla. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady z działalności w okresie między sesjami. 

5. Sprawozdanie Burmistrza Śmigla z wykonania uchwał Rady Miejskiej Śmigla. 

6. Informacja o działalności Burmistrza Śmigla w okresie między sesjami. 

7.  Interpelacje i zapytania radnych. 

8.  Zapytania sołtysów i przewodniczących zarządów osiedli. 

9. Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie uchwały budżetowej Gminy Śmigiel na rok 2016 

a) odczytanie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem,  

b) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały 

budżetowej, 

c) odczytanie opinii komisji stałych rady przez jej przewodniczących                

lub wyznaczonych członków komisji, 

d) przedstawienie stanowiska Burmistrza do wniosków zawartych                       

w opiniach komisji stałych,  

e) odczytanie propozycji wniosków zgłoszonych przed rozpoczęciem sesji 

przez radnych i nie uwzględnionych w projekcie budżetu, 

f) przedstawienie ewentualnych autopoprawek Burmistrza do projektu  

uchwały, 

g) dyskusja nad projektem budżetu, 

h) głosowanie wniesionych propozycji autopoprawek Burmistrza, 

i) głosowanie wniosków komisji stałych Rady nie uwzględnionych przez 

Burmistrza w autopoprawce oraz pozostałych zgłoszonych wniosków, 

j) głosowanie uchwały. 

2)  w sprawie dokonania zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Śmigiel  na lata 2016 -2025, 
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3) w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Narodowego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej na dofinansowanie „Budowy kanalizacji 

sanitarnej w Gminie Śmigiel na terenie wsi Bronikowo i Glińsko”, 

4) w sprawie dopłat do taryfowej grupy odbiorców usług w zakresie zbiorowego 

zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków, 

5) w sprawie wysokości i zasad ustalania i rozliczania dotacji celowych dla 

podmiotów prowadzących żłobki na terenie Gminy Śmigiel w roku 

kalendarzowym 2016, 

6) w sprawie określenia kryteriów stosowanych w postępowaniu rekrutacyjnym 

dla kandydatów spoza obwodu szkół podstawowych i gimnazjalnych, dla 

których organem prowadzącym jest Gmina Śmigiel, 

7) w sprawie nie uwzględnienia wezwania do usunięcia naruszenia  prawa, 

8)  w sprawie przyjęcia „Strategii Rozwoju Gminy Śmigiel na lata 2015-2022”, 

9) w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub 

zarządzającym jest Gmina Śmigiel, udostępnionych dla operatorów                     

i przewoźników oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków, 

10) w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVI/201/12 Rady Miejskiej Śmigla                       

z dnia 26 września 2012 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniego programu 

gospodarowania mieszkaniowym, zasobem Gminy Śmigiel                                      

w latach 2012-2017, 

11) w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXVII/258/13 Rady Miejskiej Śmigla z dnia 

25 kwietnia 2013 roku w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących             

w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Śmigiel, 

12) w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2016, 

13) w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Finansowo-Gospodarczej                     

na rok 2016, 

14) w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Spraw Społecznych na rok 2016, 

15) w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Planowania i Rozwoju                       

na rok 2016, 

16) w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rolnictwa, Rzemiosła i Ochrony 

Środowiska na rok 2016, 

10.    Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych 

11.  Odpowiedzi na zapytania.  

12.  Wolne głosy i wnioski. 

13.  Zamknięcie sesji. 

 

Ad.3. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie protokół  z XIV sesji Rady Miejskiej 

Śmigla. Poinformował, że protokół wiernie odzwierciedla przebieg obrad i jest do wglądu w 

Biurze Rady. Zapytał, czy są uwagi do protokołu. Uwag nie wniesiono. 

Wobec powyższego Przewodniczący przeprowadził głosowanie: 

- „za” przyjęciem protokołu głosowało 14 radnych. 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Protokół przyjęto jednogłośnie.  

 

Ad.4. 

Przewodniczący Rady Wiesław Kasperski przedstawił informację ze swojej 

działalności w okresie między sesjami. Informacja stanowi załącznik nr  2 do protokołu. 

Pytań do przedstawionej informacji nie było. 
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 Następnie Przewodniczący przekazał zebranym informację dotyczącą pism jakie 

wpłynęły do Biura Rady: wniosek mieszkańców ul. Kilińskiego w sprawie zmiany organizacji 

ruchu, oraz pisma z RIO dotyczące podjętych uchwał. 

 Radny Lech Żak zapytał jakich uchwał dotyczyły pisma z RIO i czy wiadomo co było 

nie tak w podjętych uchwałach. 

 Przewodniczący Rady wyjaśnił, że pisma dotyczyły: 

1) uchwały w sprawie  określenia wzorów formularzy deklaracji i informacji 

stosowanych w podatku od nieruchomości, podatku rolnym i leśnym, 

2) uchwały w sprawie uchwalenia zasad udzielania i rozliczania dotacji celowej ze 

środków budżetu Gminy na realizację przedsięwzięć polegających na usuwaniu 

odpadów powstałych przy likwidacji azbestu z obiektów budowlanych, a także na 

usuwaniu odpadów zawierających azbest złożonych na nieruchomości, 

zlokalizowanych  na terenie gminy Śmigiel na lata 2016-2020, 

3) uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej gminy Śmigiel na 2015 rok. 

Sekretarz Śmigla – Maja Moskwa Loman dodała, że Kolegium RIO odbyło 

posiedzenie dnia dzisiejszego więc nie jesteśmy jeszcze w posiadaniu informacji jakie 

uchybienia były w podjętych uchwałach.  

 

Ad.5. 

Sprawozdanie Burmistrza Śmigla z wykonania uchwał Rady Miejskiej Śmigla stanowi 

załącznik nr 3 do protokołu. Pytań nie było. 

 

Ad.6. 

Informacja Burmistrza Śmigla z działalności w okresie między sesjami stanowi 

załącznik nr 4 do protokołu. 

Pani Burmistrz poinformowała, że sprawozdanie radnym zostało przesłane i jeśli są do niego 

pytania to udzieli na nie odpowiedzi.  

Radny Wojciech Adamczewski poprosił o udzielenie bardziej szczegółowej informacji na 

temat pkt. 7   

Pani Burmistrz poinformowała, że spotkanie poświęcone było omówieniu spraw bieżących, 

na temat ewentualnych podwyżek nie było rozmowy. 

Radny Michał Skrzypczak zapytał, o spotkanie z wójtem Włoszakowic w sprawie budowy 

drogi Włoszakowice – Śmigiel.  

Odpowiedzi udzielił Zastępca Burmistrza Śmigla i wyjaśnił, że w omawiany okresie odbyły 

się dwa spotkania w tej sprawie. Gmina Wijewo, powiat leszczyński, powiat kościański, 

gmina Śmigiel i gmina Włoszakowice wyraziły wolę budowy tej drogi. Przygotowano więc 

list intencyjny o wzajemnej współpracy. 

Radny Włodzimierz Drótkowski zapytał o pkt 32. 

Odpowiedzi udzielił Zastępca Burmistrza Śmigla i wyjaśnił, że spotkanie odbyło się z 

inicjatywy wójta gminy Lipno i dotyczyło granic Kompleksu Leśnego Śmigiel – 

Święciechowa. 

Radny Alfred Splisteser zapytał o pkt 11. 

Odpowiedzi udzielił także Zastępca Burmistrza Śmigla. Podczas konferencji omówiono 

zagadnienia dotyczące pozyskania środków na ochronę zanieczyszczonego powietrza. 

Radny Sławomir Grzelczyk zapytał czy na tym etapie planowania drogi Włoszakowice – 

Śmigiel wiadomo kto będzie zarządcą drogi i jak będzie finansowana? Zapytał także o pkt. 39 

Zastępca Burmistrza Śmigla i wyjaśnił, że co do finansowania nie wiadomo jakie będzie 

dofinansowanie zewnętrzne więc spotkanie było poświęcone tylko woli współpracy. Jeśli 

chodzi o zarządcę drogi to także nie wiadomo, a liderem zespołu będzie wójt Włoszakowic. 

Natomiast konferencja dotycząca Białej Księgi Ochrony Złóż Kopalin odbyła się z inicjatywy 
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starosty kościańskiego i poświęcona była omówieniu jakie skutki i zagrożenia niosą kopalnie 

na naszym terenie. Nadmienił także, że powstał ruch na rzecz ochrony powiatu kościańskiego 

przed kopalniami. 

Radny Michał Skrzypczak zapytał, czy Jarmark Bożonarodzeniowy będzie się odbywał co 

roku? 

Pani Burmistrz odpowiedziała, że tak. 

 

Więcej pytań do złożonej informacji nie było. 

 

O godz. 16:15 na salę przybył radny Krzysztof Łączny. 

W sesji bierze udział 15 radnych. 

 

Ad.7. 

Interpelacje i zapytania radnych – nie było. 

 

Ad.8. 
Zapytania sołtysów i przewodniczących zarządów osiedli – nie zgłoszono. 

 

Ad.9. 

Podjęcie uchwał: 

 

1) w sprawie budżetu Gminy Śmigiel na rok 2016. 

 

ad.1a. odczytanie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem. 

Projekt budżetu w imieniu Burmistrz Śmigla przedstawił Skarbnik Śmigla Piotr Szmytkowski 

wyjaśniając że: 

Budżet Gminy Śmigiel na rok 2016 po stronie dochodów planowany jest w wysokości 

53.322.038,00 zł. Natomiast po stronie wydatków planowana kwota to 58.495.038,00 zł. 

Z powyższego wynika, iż planowany deficyt to kwota 5.173.000,00 zł. 

 

DOCHODY ogółem  to 53.322.038 zł w tym: dochody bieżące 50.548.993 zł i dochody 

majątkowe  2.773.045 zł. 

Oprócz dochodów z podatków i opłat lokalnych, gdzie stawki podatkowe w odniesieniu do 

roku 2015 nie uległy zmianie, oprócz podatku rolnego, który zgodnie z obwieszczeniem 

Prezesa GUS jest mniejszy niż w roku 2015. Planuje się także pozyskać środki ze sprzedaży 

mienia. Ponadto na dochody składają się także dotacje zarówno na zadania zlecone jak i 

własne oraz subwencje.   

 

DOCHODY BIEŻĄCE 

 subwencja oświatowa    13.211.902 zł 

 PIT          9.026.560 zł 

 dotacje od Wojewody        6.978.792 zł 

 podatki i opłaty lokalne od osób fizycznych   5.203.300 zł 

 podatki i opłaty lokalne od osób prawnych   5.064.771 zł 

 subwencja wyrównawcza     3.514.870 zł 

 wpływy z opłaty eksploatacyjnej    1.975.000 zł 

 dochody z najmu i dzierżawy    1.542.000 zł 

 subwencja ogólna              578.041 zł 

 pozostałe dochody 

 



5 

 

DOCHODY MAJĄTKOWE 

 Dotacja ze środków europejskich    2.148.045 zł 

 Sprzedaż mienia komunalnego          600.000 zł 

 Przekształcenie prawa użytkowania wieczystego       25.000 zł 

WYDATKI ogółem to kwota 58.495.038 zł w tym: wydatki bieżące 50.163.697 zł i 

wydatki majątkowe  8.331.341 zł. 

 

D z i a ł y  W y d a t k i  U d z i a ł  

O ś w i a t a  i  w y c h o w a n i e  2 4  6 8 6  5 3 1  4 2 , 2 0 %  

P o m o c  s p o ł e c z n a  1 0  1 0 8  3 7 3  1 7 , 2 8 %  

A d m i n i s t r a c j a  

p u b l i c z n a  5  2 5 7  7 7 3  8 , 9 9 %  

R o l n i c t w o  3  8 5 6  2 9 4  6 , 5 9 %  

T r a n s p o r t  3  5 6 5  6 4 7  6 , 1 0 %  

K u l t u r a   2  1 7 3  9 0 0  3 , 7 2 %  

G o s p o d a r k a  k o m u n a l n a   2  0 1 1  0 0 0  3 , 4 4 %  

G o s p o d a r k a  

m i e s z k a n i o w a  1  6 9 9  4 0 0  2 , 9 1 %  

B e z p i e c z e ń s t w o  

p u b l i c z n e  1  0 7 9  0 5 9  1 , 8 4 %  

Z a o p a t r y w a n i e  w  w o d ę  1  0 2 3  0 0 0  1 , 7 5 %  

K u l t u r a  f i z y c z n a  9 4 8  1 4 1  1 , 6 2 %  

E d u k a c y j n a  o p i e k a  

w y c h o w a w c z a  6 2 2  9 0 2  1 , 0 6 %  

O b s ł u g a  d ł u g u  

p u b l i c z n e g o  5 9 4  5 9 0  1 , 0 2 %  

O c h r o n a  z d r o w i a   3 1 4  8 1 2  0 , 5 4 %  

R ó ż n e  r o z l i c z e n i a  -  

r e z e r w y  3 0 0  0 0 0  0 , 5 1 %  

D z i a ł a l n o ś ć  u s ł u g o w a  1 4 3  2 0 0  0 , 2 4 %  

p o z o s t a ł e  z a d a n i a  w  

z a k r e s i e  p o m o c y  

s p o ł e c z n e j  

1 0 2  2 5 0  0 , 1 7 %  

U r z ę d y  w ł a d z y  

p a ń s t w o w e j  3  5 1 6  0 , 0 1 %  

T u r y s t y k a  3  1 5 0  0 , 0 1 %  

L e ś n i c t w o  1  5 0 0  0 , 0 0 %  

 

5 8  4 9 5  0 3 8  1 0 0 , 0 0  

 

Wydatki majątkowe to kwota 8.371.341 zł na którą składają się: 

 Kanalizacja na terenie wsi Bronikowo i Glińsko     3.617.294 zł 

 Kompleksowe zagospodarowanie ścieków        150.000 zł 
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 Drogi gminne         1.603.047 zł 

 Termomodernizacja Centrum Kultury i Szkoły w Śmiglu   1.500.000 zł 

 Zakup samochodu dla OSP           400.000 zł 

 Oświetlenie             410.000 zł 

 Zakupy Urzędu            124.000 zł 

 Zadania w zakresie kultury fizycznej        105.000 zł 

 Wykupy gruntów           100.000 zł 

 Monitoring w mieście            79.000 zł 

 Dofinansowanie szpitala w Kościanie          50.000 zł 

 dofinansowanie przydomowych oczyszczalni i azbestu        40.000 zł 

 Zakup windy transportowej w Przedszkolu              40.000 zł 

 Zakup pieca - Zarząd Szkół                21.000 zł 

 Inne zadania 

 

Dotacje z budżetu: 

• Dla jednostek sektora finansów publicznych 
 podmiotowe : Centrum Kultury 

 celowe: inne jst (dotyczące szkół, szpitala, Warsztatów Terapii Zajęciowej, schroniska 

dla zwierząt) 

• Dla jednostek spoza sektora finansów publicznych 
 celowe: Spółka Wodna, organizacje pożytku publicznego, żłobek,  zadania w zakresie 

sportu 

 

W budżecie znajdują się także środki na realizację gminnego programu profilaktyki i 

rozwiązywania problemów alkoholowych i narkomanii 

1. Dochody z tytułu wydawania zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych 264.812 zł 

2. Wydatki – ogółem    264.812 zł z tego: 

a) zwalczanie narkomanii       5.000 zł 

b) przeciwdziałanie alkoholizmowi 259.812 zł 

 

Pytań do przedstawionej informacji nie było. 

 

ad.1b.odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały 

budżetowej oraz opinii o projekcie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Śmigiel. 

 

Uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej Nr SO-0952/15/9/Ln/2015 z 

dnia 25 listopada 2015 r. w sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały budżetowej Gminy 

Śmigiel na 2016 r. odczytał Skarbnik Śmigla. Uchwała stanowi załącznik nr 5 do niniejszego 

protokołu. 

Następnie Skarbnik Śmigla odczytał uchwałę Nr SO-0951/D/55/9/Ln/2015 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 25 listopada 2015 r. w 

sprawie wyrażenia opinii o możliwości sfinansowania deficytu budżetu Gminy Śmigiel. 

Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

ad.1c. odczytanie opinii komisji stałych rady przez jej przewodniczących lub 

wyznaczonych członków komisji 

 

 Radny Krzysztof Łączny, przewodniczący Komisji Rewizyjnej odczytał opinię 

Komisji o projekcie uchwały budżetowej na rok 2016, a także projektu uchwały w 

sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Śmigiel na lata 2016-2025. 
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Poinformował, że Komisja na posiedzeniu w dniu 2 grudnia 2015 roku zapoznała się 

szczegółowo z projektem uchwały w sprawie budżetu Gminy Śmigiel na rok 2016,            

a także projektem uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Śmigiel na lata 2016-2025. Komisja nie zawnioskowała o wprowadzenie zmian do 

żadnego z ww. projektów uchwał. Opinia Komisji Rewizyjnej jest pozytywna dla 

obydwu projektów uchwał.  

 Radna Arleta Adamczak – Puk, przewodnicząca Komisji Finansowo-Gospodarczej 

odczytała opinię Komisji o projekcie uchwały budżetowej na rok 2016, a także 

projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Śmigiel na lata 

2016-2025. Poinformowała, że Komisja Finansowo-Gospodarcza na posiedzeniu w 

dniu 30 listopada 2015 roku zapoznała się szczegółowo z projektem uchwały w 

sprawie budżetu Gminy Śmigiel na rok 2016 zaopiniował projekt budżetu na rok 2016 

i uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Śmigiel                            

na lata 2016-2025 pozytywnie.  

 Radny Sławomir Grzelczyk, przewodniczący Komisji Planowania i Rozwoju odczytał 

opinię Komisji o projekcie uchwały budżetowej na rok 2016, a także projektu uchwały 

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Śmigiel na lata 2016-2025. 

Poinformował, że Komisja na posiedzeniach w dniu 3 grudnia 2015 roku zapoznała 

się szczegółowo z projektem uchwały w sprawie budżetu Gminy Śmigiel na rok 2016 

ze szczególnym uwzględnieniem części dotyczącej zakresu działalności Komisji, a 

także projektem uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Śmigiel na lata 2016-2025. Przewodniczący Komisji poinformował, że członkowie 

Komisji Planowania i Rozwoju zaopiniowali projekt budżetu na rok 2016 i uchwały w 

sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Śmigiel na lata 2016-2025 

pozytywnie.  

 Radny Lech Żak, przewodniczący Komisji Spraw Społecznych odczytał opinię 

Komisji o projekcie uchwały budżetowej na rok 2016, a także projektu uchwały w 

sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Śmigiel na lata 2016-2025. 

Poinformował, że Komisja na posiedzeniu w dniu 1 grudnia 2015 roku zapoznała się 

szczegółowo z projektem uchwały w sprawie budżetu Gminy Śmigiel na rok 2016 ze 

szczególnym uwzględnieniem części dotyczącej zakresu działalności Komisji, a także 

projektem uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Śmigiel na 

lata 2016-2025. Komisja nie zawnioskowała o wprowadzenie zmian do żadnego z ww. 

projektów uchwał. Opinia Komisji Spraw Społecznych jest pozytywna dla obydwu 

projektów uchwał.  

 Radny Alfred Splisteser, przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rzemiosła i Ochrony 

Środowiska odczytał opinię Komisji o projekcie uchwały budżetowej na rok 2016, a 

także projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Śmigiel 

na lata 2016-2025. Poinformował, że Komisja na posiedzeniu w dniu 25 listopada 

2015 roku zapoznała się szczegółowo z projektem uchwały w sprawie budżetu Gminy 

Śmigiel na rok 2016 ze szczególnym uwzględnieniem części dotyczącej zakresu 

działalności Komisji, a także projektem uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Śmigiel na lata 2016-2025. Komisja nie zawnioskowała o 

wprowadzenie zmian do żadnego z ww. projektów uchwał. Opinia Komisji Rolnictwa, 

Rzemiosła i Ochrony Środowiska jest pozytywna dla obydwu projektów uchwał. 

 

ad.1d. przedstawienie stanowiska Burmistrza do wniosków zawartych w opiniach 

komisji stałych. 

 

Wniosków nie było.  
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ad.1e. odczytanie propozycji wniosków zgłoszonych na sesji przez radnych nie 

uwzględnionych w projekcie budżetu. 

 

Nie zgłoszono wniosków. 

 

ad.1f. przedstawienie autopoprawek Burmistrza do projektu uchwały. 

 

Autopoprawki do projektu uchwały budżetowej przedstawił Skarbnik Śmigla zgodnie 

z załącznikiem nr 7 do protokołu. Radni również otrzymali je na piśmie. Ponadto Skarbnik 

Śmigla wyjaśnił, że uwzględniają one wskazówki zawarte w opinii Składu Orzekającego RIO. 

 

ad.1g dyskusja nad projektem budżetu. 

 

Przewodniczący Rady podkreślił, że projekt budżetu na rok 2016 omawiany był na 

posiedzeniach wszystkich Komisji stałych Rady, a także bardzo szczegółowo na posiedzeniu 

wspólnym wszystkich Komisji Rady w dniu 14 grudnia 2015 r., na którym było bardzo dużo 

pytań i wyjaśnień oraz obszerna dyskusja w przedmiotowym temacie. 

Radny Wojciech Adamczewski zauważył, że znaczna część budżetu przekazana jest 

na oświatę kolejne znaczne wydatki to  wydatki majątkowe, które także są bardzo ważne. 

 Radny Sławomir Grzelczyk zauważył, że dyskusji było wiele zarówno na 

poszczególnych komisjach jak i na wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji Rady. 

Przemyśleń było chyba jeszcze więcej. Budżet na 2016 rok jest inny od pozostałych. Nie ma 

jeszcze funduszu sołeckiego ale nie ma też innych środków dla radnych, którzy dotychczas z 

sołtysami ze swojego okręgu wyborczego uzgadniali co jest potrzebne w sołectwie co trzeba 

zrobić. Jednocześnie radny wyraził nadzieję na dobrą współpracę prze realizacji tego budżetu. 

 Pani Burmistrz wyjaśniła, ze dotychczas funkcjonowała tzw. pula radnego. W obrocie 

prawnym nie ma jednak takiego pojęcia. Wspólnie z radnymi planowane będzie 

wykonywanie inwestycji i mają to być inwestycje wykonywane kompleksowo tak by były 

widoczne zmiany. Brakuje w gminie chodników, oświetlenia i dróg. Patrzeć należy globalnie 

na całą gminę, a nie tylko na miejscowości ze swojego okręgu wyborczego. 

 Radny Sławomir Grzelczyk zauważył, że to prawda, że każdy radny odpowiada za 

całość, tylko dotychczas wiele było zrobione z tej puli radnego. Podejmując uchwałę na rok 

2016 sołectwa nie mają nic bo funduszu sołeckiego nie ma. Fundusz sołecki ma sporo wad ale 

ma też zalety i lepsze to niż nic. Zauważył, że rezerwa Burmistrza jest znacząca i zapewne 

łatwiej jest z niej korzystać aniżeli z klasyfikacji budżetowej, a najważniejsze by robić dla 

mieszkańców więcej. 

 Pani Burmistrz wyraziła zadowolenie, że radny jest za wprowadzeniem funduszu 

sołeckiego. Przekazała, że jeżeli jest potrzeba zrobienia czegoś dla mieszkańców to jest to 

robione. 

 Radny Lech Żak zauważył natomiast, że budżet na 2016 rok jest całkowicie stworzony 

przez Panią Burmistrz i jest to jej budżet. Dyskusji na komisjach było wiele i zapewne każdy 

z radnych podejmując decyzje kieruje się dobrem mieszkańców całej gminy a nie tylko 

swojego okręgu wyborczego. Idealnych rozwiązań nie ma, ale chodzi o dobrą współpracę, bo 

ona da efekty wspólnej pracy. 

Pani Burmistrz przekazała, że uważa iż współpraca z radnymi jest i wyraziła wolę 

jeszcze lepszej współpracy. 

Radny Włodzimierz Drótkowski zauważył, że dyskusji nigdy za wiele. Jest to budżet 

Małgorzaty Adamczak ale warto podkreślić że w budżecie tym nie zwiększono stawek 

podatkowych a podatek rolny zgodnie z zawiadomieniem prezesa GUS uległ obniżeniu. 
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Można wiele mówić, co roku oświata kosztuje gminę coraz więcej i budzi to kontrowersje 

jednak chyba nikt nie chce a nawet nie może oszczędzać na edukacji dzieci. 

 Pani Burmistrz jeszcze raz podkreśliła jak ważna jest rozmowa i współpraca 

jednocześnie zwróciła uwagę jak ważnym elementem w budżecie gminy jest 

termomodernizacja Centrum Kultury. Wyraziła także nadzieję na wykorzystanie na ten cel 

środków z WRPO 

Radny Alfred Splisteser wyraził nadzieję na równy podział środków. 

 Pani Burmistrz zauważyła jednak, że są różne potrzeby w miejscowościach. Wszystkie 

są ważne jednak trzeba patrzeć tak jak to jest robione z oświetleniem – globalnie. 

 

Więcej dyskusji nie było. 

 

ad.1h głosowanie wniesionych propozycji autopoprawek Burmistrza. 

 

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 15 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Autopoprawki przyjęto jednogłośnie. 

 

ad.1i głosowanie wniosków komisji stałych rady nie uwzględnionych przez burmistrza w 

autopoprawce oraz pozostałych zgłoszonych wniosków. 

 

Wniosków nie było. 

 

ad.1j głosowanie uchwały budżetowej na rok 2016. 

 

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 15 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Budżet na rok 2016 przyjęto jednogłośnie. 
 

Rada Miejska Śmigla w obecności 15 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła uchwałę 

Nr XV/99/15 w sprawie budżetu Gminy Śmigiel na rok 2016. 

 

W tym momencie sesji  o godz. 17:45 Przewodniczący ogłosił 15 minutową przerwę. O 

godzinie 18:00 obrady wznowiono w niezmienionym składzie. 

 

2) w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Śmigiel na lata 2016-2025. 

 

Projekt uchwały omówił Skarbnik Śmigla – Piotr Szmytkowski. Wyjaśnił że 

Wieloletnia Prognoza Finansowa dla Gminy Śmigiel przygotowana została na lata 2016-2025. 

Prognoza zgodnie z ustawą o finansach publicznych obejmuje okres roku budżetowego oraz 

co najmniej trzech kolejnych lat. Integralną częścią wieloletniej prognozy finansowej jest też 

prognoza kwoty długu, która dla Gminy Śmigiel przewiduje spłatę zobowiązań do roku 2025. 

Dlatego też dla tego celu należy obliczyć przewidywane dochody, wydatki oraz wynik 

finansowy budżetu do roku 2025 .  

Zgodnie z ustawą o finansach publicznych od 1 stycznia 2014 roku obowiązuje 

indywidualny wskaźnik zadłużenia dla samorządów. Według przepisów roczna wartość spłat 
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zobowiązań i ich obsługi, do planowanych dochodów nie może przekroczyć wskaźnika 

opartego na średniej arytmetycznej z obliczonych dla ostatnich 3 lat relacji dochodów 

bieżących, powiększonych o wpływy uzyskane ze sprzedaży majątku oraz pomniejszonych o 

wydatki bieżące, do dochodów ogółem. W kolejnych latach pomiędzy wskaźnikiem 

maksymalnej, a faktycznej obsługi zadłużenia występuje dość duży margines bezpieczeństwa. 

Powyższe pozwala pozytywnie ocenić sytuację finansową Gminy Śmigiel. Po przeliczeniu 

wszystkich danych, przyjęte założenie zapewnia bezpieczeństwo finansowe Gminie Śmigiel 

w prognozowanym okresie. Integralną częścią Wieloletniej Prognozy Finansowej jest także 

załącznik mówiący o przedsięwzięciach.  

Następnie Skarbnik przedstawił autopoprawki do projektu uchwały. Autopoprawki 

stanowią załącznik nr 8 do protokołu. 

Skarbnik wyjaśnił że zmianie ulega zgodnie ze wskazaniami RIO nazwa uchwały. Nie 

jest to uchwała w sprawie dokonania zmian w WPF tylko nowa uchwała w sprawie WPF.  

 

Nad zgłoszonymi autopoprawkami zrodziły się wątpliwości w związku z czym 

Przewodniczący Rady ogłosił 10 min. przerwy aby wszystko wyjaśnić. Obrady wznowiono o 

godz. 18:40 w niezmienionym składzie. 

 

Skarbnik Śmigla przekazał, że treść uchwały otrzymuje brzmienie jak w załączeniu do 

autopoprawek. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

Przewodniczący Rady poinformował, że wszystko zostało wyjaśnione. Projekt 

uchwały był szczegółowo omawiany na posiedzeniu wszystkich komisji Rady, poinformował 

również, że projekt uzyskał pozytywną opinię wszystkich komisji Rady. 

Więcej pytań i uwag do projektu uchwały nie było, wobec tego Przewodniczący Rady 

poddał pod głosowanie wniesionych propozycji autopoprawek Burmistrza. 

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 15 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Autopoprawki przyjęto jednogłośnie. 

Następnie Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Śmigiel na lata 2016-2025. 

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 15 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwałę  podjęto jednogłośnie. 

 

 Rada Miejska Śmigla w obecności 15 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 

uchwałę Nr XV/100/15 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Śmigiel na lata 

2016-2025. 

 

3) w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska                

i Gospodarki Wodnej na dofinansowanie „Budowy kanalizacji sanitarnej w Gminie 

Śmigiel na terenie wsi Bronikowo i Glińsko”, 

 

Projekt uchwały omówił Skarbnik Śmigla. Dofinansowanie przedsięwzięcia w formie 

pożyczki z NFOŚiGW w Warszawie spowoduje zwiększenie infrastruktury kanalizacyjnej na 

terenie Gminy Śmigiel i poprawę jakości życia mieszkańców. W związku z wspomnianymi 

zmianami zostanie także zmieniona uchwała w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej. 
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Przedmiotowa uchwała została już kilkakrotnie podejmowana jednak obecnie należy zmienić jej 

zapisy ponieważ jesteśmy po przetargu i w 2015 roku nie będzie Gmina zaciągała pożyczki, w 

związku z tym należy zapisy uaktualnić. Ogólna kwota pożyczki nie ulega zmianie. 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt ww. uchwały omawiany był na 

wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji Rady i uzyskał pozytywną opinię.  

Następnie Przewodniczący otworzył dyskusje nad omawianym projektem uchwały. 

Pytań nie było, wobec powyższego Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

projekt uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 15 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwałę  podjęto jednogłośnie. 

Rada Miejska Śmigla w obecności 15 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 

uchwałę Nr XV/101/15 w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Narodowego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej na dofinansowanie „Budowy kanalizacji sanitarnej w 

Gminie Śmigiel na terenie wsi Bronikowo i Glińsko”. 

 

4) w sprawie dopłat do taryfowej grupy odbiorców usług w zakresie zbiorowego 

zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków, 

 

Uzasadnienie do projektu ww. uchwały przedstawiła pani Marta Szymańska – 

pracownica Urzędu.  Wyjaśniła, że na podstawie art. 24 ust. 6 ustawy z dnia 7 czerwca 2001 

r. o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków rada gminy może 

podjąć uchwałę o dopłacie dla jednej, wybranych lub wszystkich taryfowych grup odbiorców 

usług. Dopłata jest przekazywana przedsiębiorstwu wodociągowo – kanalizacyjnemu. Biorąc 

pod uwagę obecną sytuację ekonomiczną proponuje się wprowadzenie dopłaty w wysokości 

2,70 zł (netto) do 1 m³ odprowadzanych ścieków i 0,08 zł (netto) do 1 m³ wody dostarczonej. 

Ustalone dopłaty będą obowiązywały w okresie od dnia 1 stycznia 2016 r. do dnia 31 grudnia 

2016 r.  

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt ww. uchwały omawiany był na 

wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji Rady i uzyskał pozytywną opinię.  

Następnie Przewodniczący otworzył dyskusje nad omawianym projektem uchwały. 

Radny Lech Żak zapytał czy dopłata jest dla wszystkich odbiorców? 

Pani Marta Szymańska odpowiedziała, że dla wszystkich gospodarstw domowych 

poza przedsiębiorcami. 

Radny Sławomir Grzelczyk zauważył, że uchwała o taryfach musi zostać podjęta by 

móc zabezpieczyć środki w budżecie. 

Więcej pytań nie było, wobec powyższego Przewodniczący Rady poddał pod 

głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 15 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwałę  podjęto jednogłośnie. 

Rada Miejska Śmigla w obecności 15 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 

uchwałę Nr XV/102/15 w sprawie dopłat do taryfowej grupy odbiorców usług w zakresie 

zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków. 
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5) w sprawie wysokości i zasad ustalania i rozliczania dotacji celowych dla podmiotów 

prowadzących żłobki na terenie Gminy Śmigiel w roku kalendarzowym 2016, 

 

Projekt uchwały omówiła Sekretarz Śmigla – Maja Moskwa – Loman. Wyjaśniła, że 

zgodnie z art. 60 ustawy z dnia 4 lutego 2011 r. o opiece nad dziećmi w wieku do lat 3 

podmioty prowadzące żłobki mogą otrzymać na każde dziecko objęte opieką dotację celową z 

budżetu gminy. Wysokość, zasady ustalania oraz rozliczania dotacji określa rada gminy w 

drodze uchwały. Podmioty ubiegające się o dotację zobowiązane są w terminie 7 dni od dnia wejścia 

w życie uchwały złożyć do Burmistrza Śmigla wniosek o udzielenie dotacji celowej wg załącznika do 

uchwały. Ponadto podmioty, o których mowa w ust. 1 zobowiązane są do niezwłocznego 

informowania organu dotującego o zmianach danych zawartych we wniosku. Dotacja, o 

której mowa w § 2 przekazywana będzie co miesiąc w terminie do ostatniego dnia każdego 

miesiąca w zależności od liczby dzieci objętych opieką w żłobku.  

Następnie zgłosiła autopoprawki do przedstawionego projektu uchwały. I tak w § 3 

dopisuje się pkt.3 w brzmieniu „Wniosek złożony zgodnie z ust. 1 obejmuje okres dotowania 

od 1 stycznia 2016 r.” a w § 4 do pkt 1 dopisuje się „a za miesiąc grudzień do dnia 15 

grudnia.” Po autopoprawce pkt 1 brzmi: „ Dotacja, o której mowa w § 2 przekazywana będzie 

co miesiąc w terminie do ostatniego dnia każdego miesiąca w zależności od liczby dzieci 

objętych opieką w żłobku, a za miesiąc grudzień do dnia 15 grudnia.” 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniesione propozycje autopoprawek. 

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 15 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Autopoprawki przyjęto jednogłośnie. 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt ww. uchwały omawiany był na 

wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji Rady i uzyskał pozytywną opinię.  

Następnie Przewodniczący otworzył dyskusję nad omawianym projektem uchwały. 

Pytań nie było, wobec powyższego Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

projekt uchwały z wniesionymi autopoprawkami. 

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 15 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwałę  podjęto jednogłośnie. 

Rada Miejska Śmigla w obecności 15 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 

uchwałę Nr XV/103/15 w sprawie wysokości i zasad ustalania i rozliczania dotacji celowych 

dla podmiotów prowadzących żłobki na terenie Gminy Śmigiel w roku kalendarzowym 2016. 

 

6) w sprawie określenia kryteriów stosowanych w postępowaniu rekrutacyjnym dla 

kandydatów spoza obwodu szkół podstawowych i gimnazjalnych, dla których 

organem prowadzącym jest Gmina Śmigiel, 

 

Projekt uchwały omówiła również Sekretarz Śmigla. Wyjaśniła, że ustawa z dnia 6 

grudnia 2013 r. o zmianie ustawy o systemie oświaty  wprowadziła regulacje dotyczące 

sposobu i zasad rekrutacji do publicznych szkół różnych typów. Konsekwencją przyjęcia 

nowelizacji było powierzenie organowi stanowiącemu jednostki samorządu terytorialnego 

kompetencji do określenia kryteriów stosowanych w trakcie rekrutacji do klas pierwszych 

publicznych szkół podstawowych jaki i szkół gimnazjalnych wraz z liczbą punktów 

przyznawanych za poszczególne kryteria oraz dokumentacją niezbędną do potwierdzenia 
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spełnienia kryteriów. Harmonogram postępowania rekrutacyjnego, w tym terminy 

obowiązujące organ prowadzący uregulowano w rozporządzeniu ministra właściwego do 

spraw edukacji i wychowania. Należy również podkreślić, że postępowanie rekrutacyjne do 

klas pierwszych szkół podstawowych i gimnazjalnych prowadzi się wyłącznie w przypadku, 

gdy szkoła po przyjęciu zgłoszeń kandydatów z obwodu danej szkoły nadal dysponuje 

wolnymi miejscami. Wskazane w projekcie uchwały kryteria powstały w wyniku konsultacji 

przeprowadzonych z dyrektorami szkół, dla których organem prowadzącym jest Gmina 

Śmigiel.  

Następnie Sekretarz Śmigla zgłosiła oczywisty błąd pisarski w treści uzasadnienia w 

ostatnim zdaniu zamiast „konsultacji przeprowadzonych z dyrektorami przedszkoli” winno 

być „..z dyrektorami szkół.” 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt ww. uchwały omawiany był na 

wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji Rady i uzyskał pozytywną opinię.  

Następnie Przewodniczący otworzył dyskusje nad omawianym projektem uchwały. 

Pytań nie było, wobec powyższego Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

projekt uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 15 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwałę  podjęto jednogłośnie. 

Rada Miejska Śmigla w obecności 15 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 

uchwałę Nr XV/104/15 w sprawie określenia kryteriów stosowanych w postępowaniu 

rekrutacyjnym dla kandydatów spoza obwodu szkół podstawowych i gimnazjalnych, dla 

których organem prowadzącym jest Gmina Śmigiel. 

 

7) w sprawie nie uwzględnienia wezwania do usunięcia naruszenia  prawa, 

 

Przewodniczący Rady przekazał, że do Biura Rady wpłynęło pismo od mieszkańca 

Starego Bojanowa – wezwanie do usunięcia naruszenia prawa w Uchwałach dotyczących 

siłowni wiatrowych dla obszaru Spławie. 

W złożonym wezwaniu w żaden sposób wnioskodawca nie wskazał, że Uchwała               

Nr IV/31/11 Rady Miejskiej Śmigla z dnia 27 stycznia 2011 r., Uchwała Nr X/85/11 Rady 

Miejskiej Śmigla z dnia 29 czerwca 2011 r. oraz Uchwała Nr XI/100/11 Rady Miejskiej 

Śmigla z dnia 25 sierpnia 2011 r.  odnoszą się do przysługujących Mu ustawowych 

uprawnień. 

Z uwagi na brak wykazania interesu prawnego lub uprawnienia, o jakim mowa  w art. 

101 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym brak jest podstaw do merytorycznego rozpatrzenia 

niniejszego wezwania. Ponadto decyzje środowiskowe wydawane są na podstawie  ustawy o 

udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie 

środowiska oraz o ocenach oddziaływania na środowisko, w której to ustawodawca nie 

określił minimalnej odległości siłowni wiatrowych od zabudowy mieszkalnej.  

Nikt z radnych nie miał pytań. 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt ww. uchwały omawiany był na 

wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji Rady i uzyskał pozytywną opinię.  

Następnie Przewodniczący otworzył dyskusje nad omawianym projektem uchwały. 

Pytań nie było, wobec powyższego Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

projekt uchwały. 
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W głosowaniu udział wzięło 15 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 15 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwałę  podjęto jednogłośnie. 

Rada Miejska Śmigla w obecności 15 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 

uchwałę Nr XV/105/15 w sprawie nie uwzględnienia wezwania do usunięcia naruszenia  

prawa. 

 

8) w sprawie przyjęcia „Strategii Rozwoju Gminy Śmigiel na lata 2015-2022”, 

 

Projekt uchwały przedstawił Pan Adam  Kubiak – pracownik Urzędu.  Wyjaśnił, że  

zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt. 6 Ustawy o samorządzie gminnym – Strategia Rozwoju, jako 

program gospodarczy wymaga uchwalenia przez Radę Gminy. Dotychczas obowiązująca 

„Strategia Rozwoju Gminy Śmigiel na lata 2007-2015”, opracowana w 2007 roku straciła 

swoją aktualność z uwagi na zmiany w otoczeniu gminy. Na przełomie lat pojawiły się nowe 

priorytety, cele strategiczne i operacyjne oraz działania dla Gminy Śmigiel. Mając na uwadze 

potrzebę powiązania celów i priorytetów Strategii z celami regionalnych programów 

strategicznych, a także dostosowaniem zapisów Strategii do kolejnej perspektywy finansowej 

Unii Europejskiej na lata 2014- 2020, konieczne było podjęcie prac nad aktualizacją strategii 

rozwoju Gminy Śmigiel. „Strategia Rozwoju Gminy Śmigiel na lata 2015-2022” jest 

dokumentem określającym główne kierunki rozwoju w kontekście perspektywy finansowej na 

lata 2014-2020. Opracowanie obejmuje koncepcje funkcjonowania Gminy Śmigiel na 

najbliższe lata ze wskazaniem jej wizji, misji oraz kierunków rozwoju. Zawarte w niej cele i 

zadania mają charakter otwarty, pozwalający dostosować je do corocznie uchwalanego 

budżetu. Zmierzają one do zapewnienia optymalnych warunków rozwoju w związku z 

zachodzącymi w naszym kraju zmianami. „Strategia Rozwoju Gminy Śmigiel na lata 2015-

2022” odpowiada obecnej sytuacji społeczno-gospodarczej, uwzględnia aktualnie realizowane 

przedsięwzięcia inwestycyjne. „Strategia Rozwoju Gminy Śmigiel na lata 2015-2022” 

stanowi załącznik do przedmiotowej uchwały i jest narzędziem wyznaczającym cele i 

kierunki działań ważne dla dalszego zrównoważonego rozwoju Gminy Śmigiel. 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt ww. uchwały omawiany był na 

wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji Rady i uzyskał pozytywną opinię. Przewodniczący 

przekazał, że odbyło się kilka spotkań, na których szczegółowo omówiono Strategię Rozwoju 

Gminy. 

Następnie Przewodniczący otworzył dyskusje nad omawianym projektem uchwały. 

Pytań nie było, wobec powyższego Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

projekt uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 15 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwałę  podjęto jednogłośnie. 

Rada Miejska Śmigla w obecności 15 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 

uchwałę Nr XV/106/15 w sprawie przyjęcia „Strategii Rozwoju Gminy Śmigiel                     

na lata 2015-2022”. 
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9) w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub 

zarządzającym jest Gmina Śmigiel, udostępnionych dla operatorów i przewoźników 

oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków, 

 

Projekt uchwały przedstawiła Pani Kamila Zandecka – pracownik Urzędu. Wyjaśniła, 

że  organizowanie publicznego transportu zbiorowego polega m. in. na określeniu 

przystanków komunikacyjnych i dworców, których właścicielem lub zarządzającym jest 

jednostka samorządu terytorialnego, udostępnionych dla operatorów i przewoźników oraz 

warunków i zasad korzystania z tych obiektów. Załączony do uchwały wykaz przystanków 

sankcjonuje dotychczasowy sposób ich wykorzystania i obejmuje wszystkie przystanki, z 

których aktualnie korzystają przewoźnicy prowadzą na terenie Gminy działalność w ramach 

wykonywania publicznego transportu zbiorowego. 

Następnie zgłosiła autopoprawki zgodnie z uwagami jakie radni zgłosili na Wspólnym 

Posiedzeniu Komisji, Autopoprawki dotyczą załącznika uchwały, w którym wskazane są 

przystanki. Zmianie uległ pkt 15 i 18 oraz dodano pkt 44 i 45. 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt ww. uchwały omawiany był na 

wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji Rady i uzyskał pozytywną opinię. Następnie 

Przewodniczący otworzył dyskusje nad omawianym projektem uchwały. 

Radny Sławomir Grzelczyk nawiązał do przystanku znajdującego się przy drodze do 

Parska. Z załącznika wynika, że jest przystanek między wjazdami do posesji w Żydowie a 

przy drodze do Parska nie ma przystanku. 

 Pani Kamila Zandecka wyjaśniła, że wykaz został sporządzony na podstawie 

przepisów ustawy o transporcie zbiorowym. Zgodnie z definicją przystanek to miejsce gdzie 

znajduje się informacja odnośnie godzin odjazdu i takie właśnie przystanki wskazano. 

Więcej pytań nie było, wobec powyższego Przewodniczący Rady poddał pod 

głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 15 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwałę  podjęto jednogłośnie. 

Rada Miejska Śmigla w obecności 15 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 

uchwałę Nr XV/107/15 w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których 

właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Śmigiel, udostępnionych dla operatorów i 

przewoźników oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków. 

 

10)  w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVI/201/12 Rady Miejskiej Śmigla z dnia 26 

września 2012 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniego programu gospodarowania 

mieszkaniowym, zasobem Gminy Śmigiel w latach 2012-2017, 

 

Projekt tej uchwały przedstawił Pan Rafał Szumacher – pracownik Urzędu, który 

wyjaśnił, że Rada podjęła uchwałę Nr XXVI/201/12 w sprawie uchwalenia Wieloletniego programu 

gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Śmigiel w latach 2012-2017. 

W związku ze zmianami mieszkaniowego zasobu Gminy Śmigiel (m.in. sprzedaż lokali 

mieszkalnych oraz w oparciu o materiały przekazane przez Zakład Gospodarki Komunalnej i 

Mieszkaniowej w Śmiglu, ul. Łukomskiego 19 został przygotowany projekt zmiany w/w uchwały. 

Zgodnie z ustaleniami jakie zostały podjęte na wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji 

Rady uzupełniona została tabela mieszkań wytypowanych do sprzedaży.  

Następnie zgłosił w imieniu Pani burmistrz autopoprawki: 

W ustępie 4 na stronie 4 
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„W latach objętych Programem typuje się do sprzedaży lokale mieszkalne położone w niżej 

wymienionych budynkach: 

W pozycji Lp. 2, Śmigiel ul. Lipowa 20, ilość lokali mieszkalnych zmienia się z liczby 5 na 6  

W pozycji Lp. 10, Śmigiel ul. Jagiellońska 7, ilość lokali mieszkalnych zmienia się z liczby    

2 na 3  

W pozycji Lp. 13, Śmigiel ul. Mickiewicza 20, ilość lokali mieszkalnych zmienia się z liczby 

3 na 4  

W pozycji Lp. 14, Śmigiel ul. Leszczyńska 11, ilość lokali mieszkalnych zmienia się z liczby 

7 na 8  

W pozycji Lp. 16, Śmigiel ul. Kilińskiego 2, ilość lokali mieszkalnych zmienia się z liczby        

2 na 3  

W ustępie 4 na stronie 5 W pozycji Lp. 21 Śmigiel ul. Kościuszki 14, ilość lokali 

mieszkalnych zmienia się z liczby 4 na 5  

W pozycji Lp. 22 Śmigiel ul. Kościuszki 21, ilość lokali mieszkalnych zmienia się z liczby          

5 na 4  

W pozycji Lp. 24 Śmigiel ul. Matejki 3, ilość lokali mieszkalnych zmienia się z liczby 3 na 4  

W pozycji Lp. 33 Śmigiel ul. Reymonta 10, ilość lokali mieszkalnych zmienia się z liczby         

7 na 8,  

Dodaje się pozycję Lp. 41 Śmigiel ul. Świętego Wita 9-11, ilość lokali mieszkalnych 5  

Dodaje się pozycję Lp. 42 Śmigiel ul. Północna 17, ilość lokali mieszkalnych 5 

Dodaje się pozycję Lp. 43 Śmigiel ul. Jagiellońska 6, ilość lokali mieszkalnych 1. 

W związku z powyższym zmianie uległa także liczba wytypowanych lokali mieszkalnych               

z 134 na 152. 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt ww. uchwały omawiany był na 

wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji Rady i uzyskał pozytywną opinię. Następnie 

Przewodniczący otworzył dyskusje nad omawianym projektem uchwały. 

Pytań nie było, wobec powyższego Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

projekt uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 15 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwałę  podjęto jednogłośnie. 

Rada Miejska Śmigla w obecności 15 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 

uchwałę Nr XV/108/15 w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVI/201/12 Rady Miejskiej Śmigla 

z dnia 26 września 2012 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniego programu gospodarowania 

mieszkaniowym, zasobem Gminy Śmigiel w latach 2012-2017. 
  

 

 

 

 

11) w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXVII/258/13 Rady Miejskiej Śmigla z dnia 25 

kwietnia 2013 roku w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład 

mieszkaniowego zasobu Gminy Śmigiel, 
 

Projekt tej uchwały przedstawił Pan Rafał Szumacher – pracownik Urzędu, który 

wyjaśnił, że ustawa z dnia 21 czerwca 2001 roku o ochronie praw lokatorów, mieszkaniowym 

zasobie gminy i o zmianie Kodeksu cywilnego nałożyła na Radę obowiązek uchwalenia zasad 

wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Śmigiel. Rada 
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Miejska Śmigla podjęła uchwałę dnia 25 kwietnia 2013 roku w sprawie zasad wynajmowania 

lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Śmigiel. 

W związku z wysokim czynszem najmu za lokale o powierzchni użytkowej 

przekraczającej 80 m2 i problemem ich wynajęcia w trybie przetargu ograniczonego na rzecz 

osób znajdujących się na liście „oczekujących”, na wniosek Kierownika Zakładu Gospodarki 

Komunalnej i Mieszkaniowej w Śmiglu, ul. Łukomskiego 19 został przygotowany projekt 

zmiany w/w uchwały. Podjęcie przedmiotowej uchwały pozwoli wynająć lokale o 

powierzchni użytkowej przekraczającej 80 m2 w krótszym okresie czasu, ponieważ osoby 

znajdujące się na liście „oczekujących” nie przystępują do organizowanych przetargów. 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt ww. uchwały omawiany był na 

wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji Rady i uzyskał pozytywną opinię. Następnie 

Przewodniczący otworzył dyskusje nad omawianym projektem uchwały. 

Pytań nie było, wobec powyższego Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

projekt uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 15 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwałę  podjęto jednogłośnie. 

Rada Miejska Śmigla w obecności 15 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 

uchwałę Nr XV/109/15 w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXVII/258/13 Rady Miejskiej 

Śmigla z dnia 25 kwietnia 2013 roku w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w 

skład mieszkaniowego zasobu Gminy Śmigiel. 

 

12) w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2016, 

 

Przewodniczący Rady przekazał, że  wypracowany na posiedzeniu komisji plan pracy 

stanowi załącznik do uchwały. Wszyscy zapoznali się z treścią tej uchwały. 

Następnie otworzył dyskusję nad omawianym projektem uchwały.   

Pytań i uwag  do projektu uchwały nie było, wobec tego Przewodniczący Rady poddał projekt 

uchwały pod głosowanie. 

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 15 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0.  

Uchwałę  podjęto jednogłośnie. 

Rada Miejska w obecności 15 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła uchwałę         

Nr XV/110/15 w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2016 r. 

 

13) w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Finansowo-Gospodarczej na rok 2016, 

 

Przewodniczący Rady przekazał, że wypracowany na posiedzeniu komisji plan pracy 

stanowi załącznik do uchwały. Wszyscy zapoznali się z treścią tej uchwały. 

Następnie otworzył dyskusję nad omawianym projektem uchwały.   

Pytań i uwag  do projektu uchwały nie było, wobec tego Przewodniczący Rady poddał projekt 

uchwały pod głosowanie. 

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 15 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0.  
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Uchwałę  podjęto jednogłośnie. 

Rada Miejska w obecności 15 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła uchwałę         

Nr XV/111/15 w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Finansowo - Gospodarczej na 

2016 r. 

 

14) w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Spraw Społecznych na rok 2016, 

 

Przewodniczący Rady przekazał, że wypracowany na posiedzeniu komisji plan pracy 

stanowi załącznik do uchwały. Wszyscy zapoznali się także z treścią tej uchwały. 

Następnie otworzył dyskusję nad omawianym projektem uchwały.   

Pytań i uwag  do projektu uchwały nie było, wobec tego Przewodniczący Rady poddał projekt 

uchwały pod głosowanie. 

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 15 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0.  

Uchwałę  podjęto jednogłośnie. 

Rada Miejska w obecności 15 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła uchwałę         

Nr XV/112/15 w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Spraw Społecznych na 2016 r. 

 

15) w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Planowania i Rozwoju na rok 2016, 

 

Przewodniczący Rady przekazał, że ten plan pracy także wypracowano na posiedzeniu 

komisji. Plan pracy stanowi załącznik do uchwały. Wszyscy zapoznali się z treścią tej 

uchwały. 

Następnie otworzył dyskusję nad omawianym projektem uchwały.   

Pytań i uwag  do projektu uchwały nie było, wobec tego Przewodniczący Rady poddał projekt 

uchwały pod głosowanie. 

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 15 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0.  

Uchwałę  podjęto jednogłośnie. 

Rada Miejska w obecności 15 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła uchwałę         

Nr XV/113/15 w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Planowania i Rozwoju                     

na 2016 r. 

 

16) w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rolnictwa, Rzemiosła i Ochrony 

Środowiska na rok 2016, 

 

Przewodniczący Rady przekazał, że ten plan pracy także wypracowano na posiedzeniu 

komisji. Plan pracy stanowi załącznik do uchwały. Wszyscy zapoznali się z treścią tej 

uchwały. 

Następnie otworzył dyskusję nad omawianym projektem uchwały.   

Pytań i uwag  do projektu uchwały nie było, wobec tego Przewodniczący Rady poddał projekt 

uchwały pod głosowanie. 

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 15 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0.  
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Uchwałę  podjęto jednogłośnie. 

Rada Miejska w obecności 15 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła uchwałę         

Nr XV/114/15 w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rolnictwa, Rzemiosła i Ochrony 

Środowiska na 2016 r. 

 

Ad.10.  

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych – nie było. 

 

Ad.11.  

Odpowiedzi na zapytania sołtysów i przewodniczących osiedli – nie było. 

 

Ad.12. 

W tym punkcie posiedzenia Przewodniczący Rady przekazał, że kolejna sesja 

planowana jest na dzień 19 stycznia – wtorek, a następnie złożył wszystkim życzenia z okazji 

zbliżającego się Nowego 2016 Roku. 

Następnie głos zabrał mieszkaniec Śmigla Pan Mirosław Judek, który prosił o 

wyjaśnienie podjętego budżetu, a konkretnie o przedstawienie kwoty długu na koniec 2014 

roku i obecnie. Zaapelował także o zwrócenie uwagi na „gaskę” pomiędzy pl. Rozstrzelanych 

i ul. Zdrojową, przy ul. Jagiellońskiej, z której korzystają mieszkańcy, a która wymaga 

remontu, bo obecnie jest kiepską wizytówką miasta. 

Skarbnik Śmigla wyjaśnił kwestie długu na przełomie lat od roku 2012. 

Zaciągnięto nowy dług wg tabeli: 

Lp. Rok Kwota 

1. 2012 3 mln. 996 tys. zł 

2. 2013 1 mln. 10 tys. zł 

3. 2014 289 tys. zł 

4. 2015 5 mln. 93 tys. zł ( z tej kwoty na koniec roku 

nie będzie wykorzystane 3 mln. 600 tys. zł.) 

 

Skarbnik podkreślił, że co roku dług jest spłacany. Natomiast kwotę ogólną długu 

Gminy na koniec każdego roku przedstawia poniższa tabela: 

 

Lp. Rok Kwota 

1. 2012 13 mln. 283 tys. zł 

2. 2013 13 mln. 98tys. zł 

3. 2014 11 mln. 786 tys. zł 

4. 2015 ok. 13 mln. zł  

 

Pani Burmistrz wyjaśniła ponadto, że kredyt zaciągnięty na kanalizacje Bronikowa i 

Glińska planuje się przekształcić w dotację. Obecnie przygotowywany jest na to wniosek. 

Jeśli chodzi o remont „gaski” to jest on zaplanowany wszystko jest zakupione jednak trzeba 

jeszcze porozmawiać z prywatnym przedsiębiorcą, który miał w tym zakresie także podjąć 

działania. ZGKiM miał to już robić w tym roku, jednak trudno na prywatną osobę naciskać. 

Pani Kamila Grocka – Dyrektor Przedszkola w Śmiglu przekazała wyjaśnienie 

odnośnie środków zaplanowanych w budżecie gminy dla przedszkola. Wyjaśniła, że w 

związku z zaistnieniem potrzeby przeniesienia środków miedzi paragrafami nie została ujęta 

winda, z której jak zaznaczyła nie rezygnuje. Jednocześnie wyraziła nadzieję na to, że znajdą 

się w ciągu roku środki i winda zostanie zakupiona. 

Następnie głos zabrał Pan Skoracki Wojciech, który zaapelował aby zwrócić uwagę na 

to co mieszkańcy palą w piecach. Jak można zauważyć na mieście wszędzie porozrzucane są 
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folie i nikt nie zwraca uwagi co dzieje się dalej z tą folią. Zapytał także o nadzór jaki będzie 

nad nowymi toaletami. 

Pani Burmistrz wyjaśniła, że problem śmieci jest także trudny. Jedynie Straż Miejska 

może kontrolować co jest spalane w piecu jest to jednak trudne. Jeśli chodzi o nadzór nad 

toaletami to są kamery, toalety będą sprzątane przez ZGKiM a na noc będą zamykane. 

Wyremontowane toalety są takie jak w naszych domach więc myśli, że mieszkańcy będą o nie 

dbać. 

Nikt więcej nie zabrała głosu. 

 

Ad.13. 

Przewodniczący Rady poinformował, że wyczerpano porządek sesji. Wobec tego 

podziękował zebranym i zamknął XV sesję Rady Miejskiej Śmigla o godz. 20:00.                   . 

 

 

 
    Protokołowała:               Przewodniczył: 

          

/-/Justyna Rzepecka              Przewodniczący  

   Rady Miejskiej Śmigla 

 /-/ Wiesław Kasperski 
 

 


